
ZPRÁVY Z RADNICE
Zastupitelstvo obce a Rada obce se na svých jednáních zabývaly mimo jiné: 

•	 Informací	o	dokončení	akce	„Objektu	kalolisu	u	ČOV	Dubicko“	a	komuni-	
	 kace	Malá	Strana.
•		 Návrhem	 rozpočtových	změn	 schváleného	 rozpočtu	obce	Dubicko	na	 rok	
		 2008-II.
•		 Projednáním	1.	změny	Územního	plánu	obce	Dubicko.	K	návrhu	1.	změny	
		 Územního	plánu	obce	Dubicko	jsou	schválena	tato	opatření:
	 1.	Požádat	pořizovatele	MěÚ	Zábřeh	o	pořízení	1.	změny	územního	plánu	
		 	 obce	Dubicko.
	 2.	Návrhovou	plochu	ulice	B1,	2,	9	převést	do	stavu	bydlení.
	 3.	Převést	výhledové	plochy	„Nad	Františkem“,	„Pod	Františkem“,	celý	po-	
	 	 zemek	„Na	Tvrzi“	a	plochy	A2,	Z3	do	ploch	návrhových.
	 4.	Do	ploch	návrhových	zařadit	další	stavební	obvod	„Na	Pekle“	(souběžná	
		 	 ulice)	a	„Pod	hřištěm“	cca	do	1/3	délky	pozemku	p.č.	194/1.
	 5.	Rozšířit	výhledové	plochy	směrem	k	obci	Hrabová	a	vedle	fotbalového	
		 	 hřiště	nad	stavebním	obvodem	„Na	Tvrzi“.

Dubický 
zpravodaj
Vydává Rada obce v Dubicku
ročník 2008/04   15. prosince 2008

Vážení občané,
přejeme Vám klidné a radostné prožití svátků vánočních, 

hlavně zdraví, pohodu a štěstí do nového roku.

za radu obce Josef Sobotík
starosta



	 6.	Jednotlivé	požadavky	občanů	obce:	Stanislav	a	Milena	Sojákovi;	Magda	
		 	 a	Josef	Kopovi;	Eva	Hlaváčková;	Jana	Švubová;	Nářadí	Š+V	Dubicko,	s.r.o.	
•	 Neschválením	návrhu	na	řešení	vjezdu	vozidel	na	okraj	biocentra	„Hosena“	
		 po	polní	komunikaci	z	obce.	
•		 Přípravou	 studie	 stavebního	 obvodu	 „Na	Tvrzi“	 bez	 problematického	 po-	
	 zemku	p.č.	329/1.
•		 Informací	o	digitalizaci	našeho	k.ú.	Do	roku	2015	budou	všechny	katastry	
		 digitalizovány,	pro	naši	obec	je	příslib	digitalizace	do	roku	2012.
•	 Projednáním	stavby	„Úpravy	dopravní	 infrastruktury	směřující	ke	zvýšení		
	 bezpečnosti	dopravy	v	Dubicku,	stavba	II	–	parkoviště“.	Základní	informací	
		 k	parkovišti	před	prodejnou	Jednoty	SD.	V	letošním	roce	se	provedou	pouze	
	 terénní	úpravy	spočívající	v	odstranění	zeminy,	navezení	podloží	pod	par-	
	 koviště.
•		 Informací	přizvaných	hostů	Ing.	Drahomíra	Babniče,	ředitele	Správy	silnic		
	 Olomouckého	 kraje	 a	 Ing.	 Zdeňka	 Janíčka,	 projektanta	 k	 realizaci	 akce	
		 „Úpravy	dopravní	infrastruktury	směřující	ke	zvýšení	bezpečnosti	dopravy	
		 v	Dubicku,	průtah	silnic	II/315	a	III/315411	–	stavba	1.“	
•		 Informací	k	plánované	realizaci	akce	„Úpravy	dopravní	infrastruktury	smě-	
	 řující	ke	zvýšení	bezpečnosti	dopravy	v	Dubicku	–	stavba	II	“	–	parkoviště		
	 a	zatáčka	u	nemovitosti	č.p.	1.	

Rada obce se mimo jiné na svých jednáních zabývala:

•		 Návrhem	na	způsob	řešení	opravy	místní	komunikace	Na	Výsluní.
•		 Projednáním	Výroční	zprávy	o	činnosti	školy	za	školní	rok	2007–2008.	
•	 Jednáním	 se	 spoludědičkou	 pozemku	 určeného	 pro	 výstavbu	 rodinných		
	 domků	stavebního	obvodu	„Nad	Františkem“	p.	Vénosovou,	za	účelem	zjiš-	
		 tění	podmínek	možného	prodeje	pozemku	obci.	
•		 Zpracováním	plánu	financování	obnovy	vodovodu	a	kanalizace	v	majetku	
		 obce	Dubicko.	
•		 Projednáním	přípisu	města	Zábřeh,	ve	věci	aktualizace	povodňové	komise		
	 obce.	
•		 Informací	o	obdržení	finančního	příspěvku	z	rozpočtu	Olomouckého	kraje	
		 na	opravu	požární	techniky	a	nákup	věcného	vybavení	JSDH	obce	Dubicko.	
•		 Smlouvou	 o	 dílo	 uzavřenou	 mezi	 obcí	 Dubicko	 a	 firmou	 Zdeněk	Vařeka	
		 PZOD	Nemile	na	realizaci	akce	„Oprava	místní	komunikace	ulice	Na	Vý-	
	 sluní	Dubicko“.
•		 Žádostí	Charity	Zábřeh	o	příspěvek	na	poskytované	služby	pro	občany	obce	
		 Dubicko	za	rok	2008.
•		 Zápisem	z	kontrolního	dne	stavby	„Úprava	dopravní	infrastruktury	směřující	
		 ke	zvýšení	bezpečnosti	dopravy	v	Dubicku,	průtah	silnic	II/315	a	III/31541	
		 –	stavba	I.“	
•	 Projednáním	žádosti	občanů	části	obce	ulic	Rybník	a	Velká	Strana	o	snížení		
	 rychlosti	projíždějících	automobilů	v	ulici	Rybník	a	vybudování	chodníku	
		 pro	chodce	v	zatáčce	u	domu	č.p.	1	a	č.p.	39.	



•		 Projednáním	 možnosti	 snížení	 rychlosti	 na	 státní	 silnici	 č.	 III/31541	 při	
	 vjezdu	do	obce	ve	směru	od	obce	Bohuslavice	se	Správou	silnic	Olomouckého		
	 kraje	a	Policií	ČR	DI.	Snížení	 rychlosti	přijíždějících	vozidel	do	obce	 lze	
		 řešit	šikanou	na	komunikaci	III/31541.
•		 Záměrem	 nájemce	 nebytových	 prostor	 v	 objektu	 ZS	 Dubicko	 MUDr.		
	 Kubíčka	řešit	výměnu	oken	za	plastová	ve	finančním	objemu	30.000,-	Kč	
		 v	roce	2008.
•		 Návrhem	 místostarosty	 Mgr.	 Hampla	 na	 vypracování	 plánu	 na	 ozelenění	
		 levé	části	plochy	před	římskokatolickým	kostelem.
•		 Žádosti	p.	Luďka	Spěváka,	o	pronájem	obecního	služebního	bytu	v	objektu	
		 ZŠ	Dubicko	na	dobu	určitou	od	1.	11.	2008	do	31.	7.	2009.
•		 Informací	místostarosty	obce	Mgr.	Hampla	o	výsledku	veřejného	projedná-	
	 vání	změny	č.	1	územního	plánu	obce	Bohuslavice,	které	se	uskutečnilo	dne	
		 7.	10.	2008	na	Obecním	úřadě	v	Bohuslavicích	a	o	výsledku	veřejného	pro-	
	 jednávání	změny	č.	1	územního	plánu	obce	Hrabová,	které	se	uskutečnilo	
		 dne	7.	10.	2008	na	Obecním	úřadě	v	Hrabové.
•	 Dopisem	členky	Zastupitelstva	obce	Dubicko	Bc.	Rýznarové	ve	věci	pro-	
	 blematiky	 stavby	 „Úpravy	 dopravní	 infrastruktury	 směřující	 ke	 zvýšení	
		 bezpečnosti	dopravy	v	Dubicku,	průtah	silnic	II/315	a	III/315411	–	stavba	I.“	
		 a	 k	 této	 problematice	 svolání	 mimořádného	 Zasedání	 zastupitelstva	 obce	
		 Dubicko	na	den	29.	10.	2008.
•		 Stanoviskem	 obcí	 Mikroregionu	 Zábřežsko	 k	 územní	 studii	Větrné	 elekt-	
	 rárny	v	OLK,	kdy	z	celkového	počtu	30	obcí	mikroregionu	se	kladně	vy-	
	 jádřily	2	obce,	14	obcí	je	proti,	2	obce	jsou	neutrální	a	12	obcí	se	doposud	
		 nevyjádřilo.
•		 Informací	o	výsledku	jednání	s	ředitelem	SSOK	Ing.	Babničem	o	spolufi-	
	 nancování	 další	 etapy	 akce	 „Úpravy	 dopravní	 infrastruktury	 směřující	 ke	
		 zvýšení	bezpečnosti	dopravy	v	Dubicku	–	stavba	4.“,	který	přislíbil	uhradit		
	 1/3	nákladů	projektové	dokumentace.
•	 Dokumentem	 „Akční	 plán	 regionu	 Zábřežsko	 2007–2013“	 Místní	 akční	
		 skupiny	Horní	Pomoraví.
•	 Informací	 starosty	obce	o	výsledku	zasedání	Energetické	komise	Předsta-	
	 venstva	Svazu	měst	a	obcí	ČR,	které	se	uskutečnilo	dne	22.	10.	2008,	týka-	
	 jícího	se	odprodeje	plynárenských	obecních	sítí.
•		 Záměrem	na	způsob	zajištění	 služby	pro	 tělesně	postižené	občany	při	ná-	
	 vštěvě	obecního	úřadu.
•		 Zajištěním	provizorní	opravy	pravé	strany	zábradlí	schodiště	u	objektu	Zdra-	
	 votního	střediska	Dubicko	a	konečnou	opravu	uskutečnit	v	roce	2009.	
•	 Návrhem	 sociální	 komise	 poskytnout	 z	 rozpočtu	 obce	 Dubicko	 příspěvek	
		 Charitě	Zábřeh	ve	výši	6.920,-	Kč.
•		 Dodatkem	č.	1	smlouvy	o	dílo	č.	18-07/2008-JR	ze	dne	29.	7.	2008	na	reali-	
	 zaci	stavby	„Úpravy	dopravní	 infrastruktury	směřující	ke	zvýšení	bezpeč-	
	 nosti	dopravy	v	Dubicku“.



•		 Návrhem	na	rozpočtovou	změnu	na	navýšení	výdajů	pro	neinvestiční	trans-	
	 fer	církvi	na	opravu	hřbitovní	zdi	o	částku	8.000,-	Kč.
•		 Smlouvou	o	poskytnutí	nadačního	příspěvku	ve	výši	9.000,-	Kč	na	spolu-	
	 financování	 plánovaných	 komorních	 koncertů,	 uzavřenou	 s	 Nadací	 Český	
		 hudební	fond	Praha.	
•		 Darovací	smlouvou	uzavřenou	s	p.	Miroslavem	Rýznarem,	Dubicko,	Nová	
		 ulice	 304,	 na	 poskytnutí	 peněžité	 částky	 3.000,-	 Kč,	 účelově	 určené	 na	
		 doplnění	vybavení	místní	knihovny.
•		 Darovací	smlouvou	uzavřenou	s	Bc.	Miluší	Rýznarovou,	Dubicko,	Nová	ulice	
		 304,	na	poskytnutí	peněžité	částky	3.000,-	Kč,	účelově	určené	na	dofinan-	
	 cování	vybavení	Sboru	dobrovolných	hasičů	obce	Dubicko.
•		 Darovací	 smlouvou	 uzavřenou	 s	 MUDr.	 Zdeňkem	 Kubíčkem,	 praktickým	
		 lékařem,	na	poskytnutí	peněžité	částky	30.000,-	Kč,	účelově	určené	na	opravu	
		 oken	 v	 pronajatých	 nebytových	 prostorách	 objektu	 zdravotního	 střediska	
		 Dubicko.
•		 Protokolem	 o	 výsledku	 kontroly	 výkonu	 přenesené	 působnosti	 na	 úseku	
		 matrik,	provedené	u	Obecního	úřadu	Dubicko	dne	24.	10.	2008	pracovni-	
	 cemi	MěÚ	Zábřeh	
•		 Zápisem	a	závěry	z	pracovního	jednání	šumperské	části	Vodovodu	Pomoraví,		
	 svazku	obcí,	konaného	dne	30.	10.	2008	na	OÚ	Dubicko.
•		 Bezplatným	převodem	pozemku	p.č.	1283/2	ostatní	plocha	o	výměře	240	m2,	
		 který	je	ve	vlastnictví	Lesů	České	republiky	s.p	na	obec	Dubicko	za	účelem	
		 opravy	místní	komunikace.	
•		 Návrhem	priorit	obce	Dubicko	na	rok	2009	pro	jednání	zastupitelstva.		
•		 Smlouvou	o	dílo	č.	2008018	uzavřenou	mezi	zadavateli	Správa	silnic	Olo-	
	 mouckého	kraje,	obcí	Dubicko	a	zhotovitelem	Ing.	Zdeňkem	Janíčkem,	Blu-	
	 dov,	 na	 vypracování	 projektové	 dokumentace	 na	 realizaci	 akce	 „Úprava	
		 dopravní	infrastruktury	směřující	ke	zvýšení	bezpečnosti	dopravy	v	Dubicku	
		 –	 stavba	 4“	 v	 ceně	 249.900,-	 Kč,	 kdy	 obec	 Dubicko	 se	 bude	 podílet	 na	
		 nákladech	ze	2/3.
•		 Podanou	žádostí	o	dotaci	na	obnovu	sochy	sv.	Anny	na	pozemku	p.č.	1608/3	
		 v	k.ú.	Dubicko	v	rámci	projektového	záměru	„Obnova	drobných	sakrálních		
	 staveb	na	území	mikroregionu	Zábřežsko“.
•		 Příkazem	starosty	obce	Dubicko	č.	01/2008	k	provedení	roční	inventarizace		
	 hospodářských	prostředků	ke	dni	31.	12.	2008.
•		 Zápisem	z	místního	šetření	ze	dne	19.	11.	2008	o	porušení	bezpečnostního	
		 pásma	plynovodu	–	VTL	(obnažené	potrubí	chráničky	přes	potok),	zavině-	
	 ného	při	čištění	vodoteče	správcem	toku	ZVHS	Šumperk.	

V	Dubicku	5.	12.	2008
	 	 	 	 	 	 	 	

	 	 	 	 	 	 	 Josef	Sobotík,	starosta	obce



Denní stacionář Domovinka přijme nové klienty

Denní stacionář Domovinka nabízí sociální služby seniorům a dospělým 
zdravotně postiženým občanům, kteří nemohou nebo nechtějí být po celý 
den sami doma. 
Nabízí rodinné prostředí a společenství vrstevníků.

Zařízení funguje:
od pondělí do pátku v době 
od 6:00 do 16:00 hodin. 

Kapacita zařízení je 10 osob 
denně. O uživatele pečují čtyři 
stálí zaměstnanci: 
vedoucí zařízení/  
sociální pracovnice, 
animátorka,  
pracovnice komplexní péče  
a pečovatelka.

Domovinka zajišťuje mimo jiné:
celodenní stravu (snídaně, 2x svačina, oběd) •	
celodenní zdravotní péči (podávání léků, měření tlaku, jednoduché •	
převazy)
pomoc při úkonech osobní hygieny, praní a žehlení osobního prádla •	
klientů 
pořádání společenských akcí a výletů•	
aktivní program (různé druhy terapií) •	
svoz (uživatelé služeb mohou k dopravě do DS a zpět využívat slu- •	
žebního vozu)
sociální poradenství (pomoc při sociálním šetření, pomoc na úřa- •	
dech apod.)
duchovní péči (zprostředkování setkání s knězem, společné modlitby •	
pro zájemce)

  
Těšíme se na Vaši návštěvu a rádi zodpovíme veškeré dotazy. 

Kontakt: Domovinka, Leštinská 16, 789 01 Zábřeh
Tel: 583 414 622,  Mob.: 736 509 438,  Email: domovinka@charitazabreh.cz



Z jednání zastupitelstva obce ke stavbě „Úpravy dopravní 
infrastruktury směřující ke zvýšení bezpečnosti dopravy v Dubicku, 

průtah silnic II/315 a III/315411 – stavba 1.“

Starosta	obce	Josef	Sobotík	přivítal	a	představil	přítomné	přizvané	hosty	Ing.	
Drahomíra	Babniče,	ředitele	Správy	silnic	Olomouckého	kraje	a	Ing.	Zdeňka	
Janíčka,	projektanta	celé	akce.	Konstatoval,	že	dnešní	zasedání	zastupitelstva	
bylo	svoláno	na	základě	podnětu	členky	zastupitelstva	naší	obce	Bc.	Rýznarové,	
kdy	přítomné	seznámil	s	jejím	dopisem	adresovaným	radě	obce,	kontrolnímu	
výboru	a	jeho	osobě.	Konstatoval,	že	stavba	„Úpravy	dopravní	infrastruktury	
směřující	 ke	 zvýšení	 bezpečnosti	 dopravy	 v	 Dubicku,	 průtah	 silnic	 II/315		
a	 III/315411	 –	 stavba	 1.“	 byla	 řádně	 vyprojektována,	 jelikož	 bylo	 vydáno	
řádné	stavební	povolení.	K	řešení	dopravní	situace	obec	přistoupila	na	základě	
podnětu	rodičů	dětí,	které	navštěvují	ZŠ	Dubicko.	Bylo	uskutečněno	jednání	
za	účasti	MěÚ	Zábřeh,	odboru	dopravy	a	Dopravního	inspektorátu	PČR,	kdy	
na	 základě	 tohoto	 jednání	 byl	 vypracován	 příslušný	 projekt,	 a	 bylo	 vydáno	
stavební	 povolení.	 Všechny	 dotčené	 orgány	 se	 vyjádřily	 bez	 připomínek.	
Taktéž	 tato	 projektová	 dokumentace	 byla	 předložena	 na	 zasedání	 našeho	
zastupitelstva	 obce	 k	 nahlédnutí.	 Obec	 není	 majoritním	 investorem,	 jelikož	
řeší	pouze	obrubníky	a	přilehlé	chodníky.	Předal	slovo	řediteli	Správy	silnic	
Olomouckého	kraje	Ing.	Babničovi.	Tento	konstatoval,	že	je	velice	překvapen	
postojem	některých	členů	ZO.	Finanční	podíl	SSOK	na	této	akci	je	podstatně	
vyšší,	 než	 v	 takových	 případech	 bývá	 zvykem.	 Myslí	 si,	 že	 projektant	 je	
schopný	a	vše	je	v	souladu	s	normami.	Pokud	se	jedná	o	šíři	komunikace,	je	
trend	vozovky	zužovat.	Konstatoval,	že	do	týdne	bude	stavba	dokončena	a	do	
dvou	týdnů	bude	zhotoveno	i	podélné	dopravní	značení.	Věří,	že	99	%	lidí	obce	
bude	s	konečným	výsledkem	spokojeno.	Oblouky	a	prvky	jsou	zhotoveny	na	
normovaná	vozidla,	jsou	i	předimenzovány.	Obdobným	způsobem	byla	řešena	
i	obec	Těšetice	na	Hané,	která	byla	vyhlášena	vesnicí	roku.	Závěrem	se	vyjádřil	
v	tom	smyslu,	že	až	se	stavba	dokončí,	budou	občané	určitě	spokojeni.		
Rozprava:	
		 -	Ing. Janíček,	projektant	stavby	–	průtahy	obcemi	projektuji	již	více	jak	15	
	 	 	 roků.	Jediným	řešením	jak	zvýšit	bezpečnost	dopravy	je	zúžení	vo-	
	 	 	 zovky,	a	to	na	rozumnou	míru.	Žádné	jiné	opatření	(světelné	apod.)		
	 	 	 nemá	 pro	 snížení	 rychlosti	 projíždějících	 vozidel	 patřičný	 dopad.		
	 	 	 Řidiči	si	časem	na	toto	zvyknou.
		 - p. Šafář	 –	 považuje	 za	 nešťastný	 retardér	 v	 křižovatce	 na	 Bohuslavice.	
		 	 	 Myslí	si,	že	zakřivení	křižovatky	je	provedeno	takovým	způsobem,	že	
		 	 	 se	na	Bohuslavice	nestočí	nadměrná	vozidla	(kamiony)	a	toto	zakřivení		
	 	 	 nebude	 přispívat	 k	 bezpečnosti	 dopravy.	 Byl	 několikrát	 přítomen		
	 	 	 tomu,	 že	 nákladní	 vozidla	 musela	 zastavit	 v	 křižovatce	 a	 dokonce	
		 	 	 i	couvat,	jelikož	se	vzájemně	nevyhnula.



		 -	Ing. Babnič	–	jedná	se	zatím	o	rozestavěnou	stavbu,	řidiči	doposud	nemo-	
	 	 	 hou	využít	celou	šíři	vozovky	komunikace,	je	nutno	s	tímto	názorem	
		 	 	 počkat	na	ukončení	akce.
		 -	Ing. Janíček –	nejedná	se	o	retardér,	ale	o	napojení	dvou	komunikací.	Je	
		 	 	 snaha	pořád	prosazovat	provoz	nadměrných	nákladů.	Tyto	nadměrné	
		 	 	 náklady	 by	 měly	 využívat	 komunikace	 1.	 a	 2.	 tříd,	 a	 pokud	 mají		
	 	 	 problém	s	projetím,	musí	snížit	rychlost	nebo	i	zastavit.
		 - p. Šafář	–	stejně	si	myslí,	že	toto	není	v	pořádku,	a	v	budoucnu	to	bude	dělat	
		 	 	 problémy	s	bezpečností	dopravy,	jelikož	komunikace	na	Bohuslavice		
	 	 	 byla	v	některých	místech	zúžena	až	o	2	m.
		 -	Ing. Janíček –	zúžení	bylo	opravdu	provedeno,	ale	plně	odpovídá	normám		
	 	 	 a	standardům.	
		 -	p. Šafář –	dotaz	na	osvětlení	přechodů.
		 -	 p. Sobotík	 –	 osvětlení	 přechodů	 bude	 řešit	 dle	 projektové	 dokumentace	
		 	 	 obec	sama.
		 -	Ing. Křížek	–	připomínku	k	zálivu	autobusové	zastávky,	kdy	tato	je	velice	
		 	 	 krátká	a	je	projektována	na	dva	autobusy,	přičemž	v	15,05	zde	zasta-	
	 	 	 vují	tři	autobusy	a	vzniká	velice	nepřehledná	situace.
		 -	p. Sobotík	–	přímo	s	řidičem	autobusu	tato	problematika	řešena	na	místě		
	 	 	 samém	a	do	zálivu	 se	vejdou	dva	autobusy.	 Jednáno	 s	dopravcem,	
		 	 	 kdy	 zastávka	 pro	 autobus	 na	 Zvoli	 bude	 zastavovat	 na	 zastávce		
	 	 	 u	textilu.
		 - Ing. Křížek –	dotaz,	proč	se	chodník	u	školy	přiblížil	ke	komunikaci	(vo-	
	 	 	 zovce),	je	zde	zvýšené	nebezpečí	úrazu	dětí	na	chodníku.
		 -	Ing. Janíček	–	bezpečnost	dětí	na	chodníku	se	nemění.	Chodník	je	podstatně	
		 	 	 zvýšen	a	jeho	šíře	2	m	určitě	přispěje	k	bezpečnosti.	
		 -	Mgr. Braná –	konstatovala,	že	nyní	se	rychlost	vozidel	projíždějících	kolem	
		 	 	 ZŠ	podstatně	snížila	a	řidiči	zde	již	nepředjíždí.
		 -	Ing. Křížek –	sklon	kostek	v	zálivu	autobusové	zastávky	je	pravděpodobně	
		 	 	 špatně	vyspádován.
		 -	Ing. Janíček	–	záliv	zastávky	je	nově	vyspádován	tak,	aby	voda	vtékala	do	
		 	 	 kanalizační	vpustě	u	přechodu	pro	chodce.
		 -	Ing. Křížek	–	zúžení	komunikace	v	zatáčce	u	nemovitosti	p.	Válka	(č.p.1)	je	
		 	 	 dost	velké	omezení	pro	plynulý	provoz,	technicky	je	to	velký	problém.	
	 - Ing. Janíček –	tato	problematika	je	řešena	ve	2.	etapě	příslušným	dopravním	
		 	 	 značením	 a	 šíří	 komunikace.	 Problém	 je	 vyřešen,	 a	 pokud	 řidiči	
		 	 	 budou	dodržovat	předpisy,	nevidí	v	tomto	žádný	problém.
		 - p. Šafář –	v	současné	době	je	přes	obec	velký	provoz	kamionové	dopravy.	
	 	 	 Přes	naši	obec	ve	směru	od	Bohuslavic	napočítal	za	3	hodiny	průjezd		
	 	 	 30	kamionů.



		 -	Ing. Babnič	–	celá	akce	na	zvýšení	dopravní	bezpečnosti	byla	směrována	na	
		 	 	 zvýšení	bezpečnosti	občanů,	nikoliv	řidičů	kamionů.
		 -	p. Rýznar	–	poukázal	na	otázku	odhrnování	sněhu	ze	zálivů	autobusových	
		 	 	 zastávek.	Konstatoval,	že	 tato	stavba	mu	leží	v	žaludku,	především		
	 	 	 nedostatečné	zabezpečení	stavby	(špatné	nebo	žádné	označení,	tech-	
	 	 	 nické	zabezpečení).	
		 -	Ing. Babnič	–	v	obci	se	solí,	v	zimní	údržbě	nevidí	problém,	úklid	sněhu	je	
		 	 	 opravdu	problémem	konkrétní	obce.	Pokud	se	týká	zabezpečení	stavby	
		 	 	 ze	strany	dodavatele,	je	skutečností,	že	s	tímto	nejsou	spokojeni.	Va-	
	 	 	 ším	starostou	obce	jsme	byli	několikráte	vyzváni	na	řešení	této	pro-	
	 	 	 blematiky.
		 -	Mgr. Hampl –	další	problém	vidí	v	tom,	že	chodník	na	Hrabovou	nikde	ne-	
	 	 	 končí.	Ve	druhé	etapě	bude	nutné	tento	chodník	dokončit.	Měřil	šíři	
		 	 	 vozovky	mezi	obcí	Dubicko	a	Zábřeh	a	zjistil,	že	šíře	komunikace	se	
		 	 	 pohybuje	mezi	6,00	–	6,30	m,	což	plně	odpovídá	šíři	vozovky	v	naší	
		 	 	 obci.
		 -	 p. Šafář	 –	 s	 retardérem	 na	 Bohuslavice	 se	 nemůže	 smířit.	 Podal	 návrh	
		 	 	 fyzicky	vyzkoušet	vzájemný	průjezd	dvou	kamionů.
		 -	Ing. Babnič	–	navržené	prvky		
	 	 	 bezpečnosti	jsou	podstat-	
	 	 	 ně	 větší,	 než	 je	 stano-	
	 	 	 vena	průjezdnost	kamio-	
	 	 	 nů.	Řešíme	zde	problém,	
	 	 	 který	 nebude.	 Po	 ukon-	
	 	 	 čení	 akce	 budou	 řidiči	
	 	 	 moci	vjet	 i	ke	kraji	vo-	
	 	 	 zovky,	což	jim	ve	stáva-	
	 	 	 jícím	 stavu	 neumožňují	
	 	 	 dopravní	zabezpečení.

Zapsal:	Oldřich	Bartoš,	tajemník

Oznámení O vOlbách DO škOlské raDy

Dne	13.	11.	2008	byla	zvolena	školská	rada	v	tomto	složení:	
p. Pavla Purová	(volba	zákonných	zástupců	žáků)
Mgr. Václav Hampl	(jmenování	zřizovatelem)
Mgr. Vladimíra Purová (volba	pedagogických	pracovníků	školy).			
																																																								 									Mgr.	Věra	Braná,	řed.	školy



upOzOrnění
na změny TÝkaJící se Daně z nemOvITOsTí v rOce 2009

 
Změna vyplývá z vyhlášky Mze. č. 412/2008 Sb., o stanovení seznamu kata-
strálních území s přiřazenými průměrnými základními cenami zemědělských 
pozemků.
  
obec : č. obce č. k.ú Kč/m2 koeficient
DUBICKO  534927 633526 9,19 1,4

 Dle ustanovení § 13a odst. 2) zákona č. 338/1992 Sb. o dani z nemovitostí, 
ve znění pozdějších předpisů, není poplatník povinen podat daňové přiznání, 
pokud dojde ve srovnání s předchozím zdaňovacím obdobím (rokem) pouze ke 
změně průměrné ceny půdy přiřazené k jednotlivým katastrálním územím.
 Novou výši daně vyměří finanční úřad a poplatníkovi sdělí výměrem nebo 
hromadným předpisným seznamem.

 Nový nabyvatel nemovitosti je povinen daňové přiznání podat příslušnému 
správci daně do 31. ledna zdaňovacího období. Pro obec Dubicko je správcem 
daně Finanční úřad Zábřeh.

ČIšTění kOmínů
V posledním týdnu v lednu 2009 přislíbil pan Vladimír Harastej 
z Křemačova zajištění čištění komínů na pevná paliva. Zájemci 
o tuto službu přihlaste se do úterý 20. 1. 2009 na OÚ Dubicko  
u Radky Linhartové. 

PoděKoVání 
Chtěla	 bych	 touto	 cestou	 veřejně	 poděkovat	 pedagogům	 naší	 školy,	 kteří	 se	
společně	 zapojili	 do	 několika	 projektů	 vyhlášených	 Ministerstvem	 školství,	
mládeže	a	tělovýchovy.	Zpracovávání	projektů	není	jednoduchá	záležitost	a	vy-	
žaduje	mnoho	času	po	vyučování.	Těší	nás,	že	díky	takto	získaným	financím	
můžeme	obohacovat	hodiny	novými	pomůckami,	zkvalitňovat	školní	knihovnu,	
pořádat	mimoškolní	akce	a	rozvíjet	tak	i	zájmovou	činnost	–	záleží	jen	na	žácích	
a	mnohdy	i	rodičích,	jak	těchto	aktivit	využijí.

																																																																									Mgr.	Věra	Braná,	ředitelka	školy



Obce	Bohuslavice,	Dubicko,	Hrabová	a	Lukavice
Vás	společně	zvou	v sobotu 20. 12. 2008 v 15 hodin

 do kulturního domu v Bohuslavicích	na	

předvánoční posezení u čaje
 a vánočního cukroví

K	příjemné	pohodě	Vám	zahrají	skupiny: 
Madalen a Domino

Doprava	ze	sousedních	obcí	bude	zajištěna	autobusem.
Odjezd	autobusu	ze	zastávky	v	Dubicku	(směr	Hrabová)	ve	14,15	hod.

Vstupné dobrovolné.

PoZVÁNkA NA PřEDVÁNočNí 
ZPíVÁNí u stRomEčku

Dětský pěvecký sbor Dubínek zve všechny občany 
na tradiční 

ZPÍVÁNÍ U STROMEČKU, 

které se uskuteční ve čtvrtek 18. prosince 2008 
v 16,00 hod u školy v Dubicku.

													

Za pěvecký sbor Vladimíra Purová



 CHARITA ZÁBŘEH
 Žižkova 15, 789 01 Zábřeh,
 tel.fax: 583 412 587; e-mail: zabreh@charitazabreh.cz; www.zabreh.charitas.cz
 IČO: 42766796; DIČ: CZ42766796; 
 bank. spojení: KB a.s. exp. Zábřeh, č.ú. 1048347841/0100

V Zábřehu dne 20. 11. 2008

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2009
Ve	městech	a	obcích	vyjdou	ve	dnech	3.	–	
11.	 ledna	 2009	 do	 ulic	 a	 domácností	 sku-
pinky	dětí	a	jejich	vedoucích	(osoba	s	pově-
řením	sbírky)	se	zapečetěnou	pokladničkou,	
aby	kráčely	vstříc	nejistotě	zavřených	dveří	
a	srdcí,	které	se	budou	snažit	svojí	koledou	
otevřít.	

Tříkrálová	sbírka	má	už	v	naší	zemi	zavedenou	tradici.	Je	zaměřena	na	
pomoc	rodinám	a	lidem	v	nouzi	u	nás	i	v	zahraničí	a	na	podporu	cha-
ritního	díla.	Bude	prováděna	formou	koledování	doprovázeného	distri-
bucí	letáčků	s	informacemi	o	využití	Tříkrálové	sbírky	2008.	Koledníky	
poznáte	podle	královského	oděvu,	ale	 také	u	sebe	budou	mít	pověření	
k	provádění	sbírky	(průkazku)	a	zapečetěnou	pokladničku.	Úkolem	sku-
pinky	 je	procházet	obcí	dům	od	domu,	přinášet	přání	do	nového	roku	
a	prosit	o	peněžitý	příspěvek	do	pokladničky.	
Říká	 se,	 že	 největší	 radost	 pro	 člověka	 je	 ta,	 kterou	 daruje.	 Prosíme	
o	 vlídné	 přijetí	 těchto	 malých	 poslů	 radosti	 a	 naděje.	 Až	 koledníčci	
navštíví	 vaše	 domovy,	 přijměte	 je	 s	 úsměvem.	 Dary,	 které	 od	 Vás	
dostanou,	rozzáří	oči	mnoha	smutným	lidem.

												
 Jana Krmelová
 koordinátorka Tříkrálové sbírky 2009 
 tel. 736 510 816; 
 e-mail: trikralova.sbirka@charitazabreh.cz

 Žižkova 15, 789 01 Zábřeh,

 IČO: 42766796; DIČ: CZ42766796; 
 bank. spojení: KB a.s. exp. Zábřeh, č.ú. 1048347841/0100



Kruh přátel hudby Dubicko a žáci 
konzervatoře Pavla Josefa Vejvanovského 

Kroměříž Vás srdečně zvou na

TŘÍKRÁLOVÝ 
KONCERT

Účinkují:

Dětský pěvecký sbor Dubínek 
pod vedením Vlaďky Purové

Ars Lyrica
Dominik Kolčava – housle

František Kolčava – violoncello
Martin Hroch – cembalo

Anna Richterová – zpěv, j. h.

V neděli 4. ledna 2009 ve 14,30 hodin

Kostel Církve československé husitské v Dubicku
Vstupné dobrovolné

Vánoční hvězda 2008 
Sdružení rodičů a přátel hematologicky a onkologicky nemocných dětí 
děkuje všem, kteří zakoupením vánoční hvězdy pomohli dětem na cestě 
za zdravím. ZŠ a MŠ Dubicko se jako každý rok zapojila a prodalo se 
106 těchto hvězd.
                     Helena Vysoudilová



sokol republice  
Akademie k 90. výročí vzniku  

Československé republiky.

 28.	říjen	1918	se	stal	rozhodujícím	mezníkem	v	našich	novodobých	dějinách.	
Jména	zakladatelů	nového	evropského	státu	T.	G.	Masaryk,	Edvard	Beneš,	M.	
R.	 Štefánik	 se	 stala	 pojmem,	 který	 si	 připomínáme,	 abychom	 nezapomněli	
také	na	všechny	 ty,	co	se	přičinili	o	 rozpad	habsburské	říše.	V	první	 řadě	 to	
byli	naši	legionáři.	Vděčíme	jim	za	náš	stát,	za	možnost	rozvíjení	naší	kultury	
a	 v	 konečném	 důsledku	 za	 to,	 že	 jako	 suverénní	 národ	 se	 můžeme	 stavět	
sebevědomě	ostatním	národům	světa	po	bok.	Dlužíme	 jim	však	hodně.	Více	
než	5	 tisíc	 jich	padlo	a	 jejich	hroby	 jsou	rozesety	po	světě	na	místech	bojů.	
Vzpomínejme	na	ně	s	úctou	a	mějme	na	paměti	slova	prvního	československého	
prezidenta	T.	G.	Masaryka	–	„Bez	Sokola	by	nebylo	legií,	bez	legií	by	nebylo	
Československa“.	
	 Sokolský	slet	„Pod	Ještědem“,	který	se	uskutečnil	v	Liberci	20.	6.	2008,	
zahájil	štafetu	vystoupení	k	90.	výročí	vzniku	ČSR.	Po	celé	naší	vlasti	se	pořádaly	
sokolské	akademie	jako	vzpomínka	na	ty,	co	se	o	vznik	naší	republiky	zasloužili.	
Program	dubické	akademie	byl	průřezem	činnosti	sokolských	jednot	naší	župy,	
který	doplnili	naši	hosté.	Po	slavnostním	nástupu	všech	cvičenců	následovala	
česká	státní	hymna	a	položení	kytic	k	pomníkům	padlých.	Slavnostní	projev	
měl	 nositel	 nejvyššího	 sokolského	 vyznamenání	 Zlaté	 medaile	 Jan	 Přidal	
z	Prostějova.	V	kulturní	časti	programu	vystoupil	pěvecký	sbor	Dubínek,	který	
vede	Vladimíra	 Purová.	 Ladislav,	 František,	 Dominik	 a	 Kristýna	 Kolčavovi	
doprovázeli	 sbor	a	měli	další	 sólová	vystoupení.	Vystoupení	Věrné	gardy	ze	
Sokola	 Prostějov,	 tedy	 cvičenců,	 kteří	 se	 zúčastnili	 XI.	Všesokolského	 sletu	
v	 roce	1948,	dalo	vzpomenout	na	slavnější	doby	Sokola.	Předvedli	 sletovou	
skladbu	 Ta	 naše	 písnička	 česká		
a	 svým	přístupem	a	přesným	na-	
cvičením	jsou	naším	vzorem		i	dnes.	
Další	vystoupení	předvedli	rodiče	
a	děti	ze	Sokola	Chromeč		–	Hrátky	
s	 hudbou.	 Cvičení	 hromadných	
skladeb	 s	 tak	 malými	 dětmi	 je	
světovou	 raritou.	 Vystoupení	 žá-	
kyň	 s	 klobouky	 Bossa-nova	 na	
motivy	 našich	 muzikálů	 zacviči-	
la	 děvčata	 z	 Dubicka	 a	 Chromče.	



Na	 Mozartovu	 Malou	 noční	 hudbu	 zacvičily	 dubické	 ženy	 s	 kuželi	 skladbu	
připravenou	na	Liberecký	slet.	Tím	byl	uzavřen	blok	hromadných	vystoupení	
a	následovala	část	moderních	pódiových	vystoupení	jako	důkaz	toho,	že	Sokol	
nelpí	jen	na	tradicích,	ale	vnímá	další	trendy	a	pohybové	vyjádření.	Vystoupily	
taneční	skupiny	Jewel	Dance	z	Dlouhomilova,	X	Treme	z	Dubicka	a	Avanti	
ze	Zábřeha.	Bojová	umění	a	 jejich	druhy	prezentovali	závodníci	s	ukázkami	
karate	ze	Sokola	Šumperk	a	Mohelnice.		
	 Pestrá	směsice	vystoupení,	tradiční	hromadná	vystoupení,	moderní	sporty,	
nové	 taneční	styly	provozované	v	širokém	věkovém	rozložení	–	 to	 je	dnešní	
Sokol.
	 Nejdůležitějším	článkem	při	přípravě	a	organizaci	vystoupení	jsou	cvičitelé.	
Jim	 patří	 poděkování.	 Ze	 Sokola	 Dubicko	 to	 byli:	 Olga	 Kopová,	 Vlasta	
Maňúchová,	 Ludmila	 Jakešová,	 Soňa	 Malinková	 a	 Simona	Vernerová.	 Dále	
děkujeme	všem	organizátorům	za	přípravu	a	zdárný	průběh	akademie,	na	které	
vystoupilo	více	jak	150	vystupujících	a	přihlíželo	jí	150	diváků.		 	 	 	 	
           nazdar! 
        Jiří Sobotík 

Úseky s pOvInnOu zImní vÝbavOu

Od 1. listopadu začíná platit nová dopravní značka „Zimní výbava“, která označuje 
úseky, na nichž musí být od 1. listopadu do 30. dubna vozidla opatřena zimními 
pneumatikami. Řidiči jsou povinni se řídit platností značky v těchto úsecích 
Olomouckého kraje:

 Horní Lipová — Ostružná
 Bělá pod Pradědem — Videlský Kříž
 Zlaté Hory — Petrovy Boudy
 Jeseník — Zlaté Hory, Rejvíz — Heřmanovice
 Zlaté Hory — Modrá — Heřmanovice 
 Javorník — Travná
 Jeseník — Priessnitzovy léčebné lázně, Jeseník
 Bělá pod Pradědem — Červenohorské sedlo — Loučná
 Konice — Skřípov — Šubířov 

Sokol Dubicko přeje všem občanům 
příjemné prožití Vánoc a úspěšný rok 2009.



sTavby rOku 2008

➤	 Kolaudace koncové části čistírny 
 odpadních vod objektu kalolisu za 
  účasti MUDr. Jitky Chalánkové,  
 náměstkyně hejtmana Olomouc- 
 kého kraje, a Ing. Josefa Veselského,  
 vedoucího odboru životního pro- 
 středí a zemědělství, v hodnotě  
 díla 2 939 000,- Kč. Projekt byl fi- 
 nancován z dotace Fondu na vý- 
 stavbu a obnovu vodohospodář- 
 ské infrastruktury z rozpočtu 
 Olomouckého kraje v hodnotě 2 300 000,- Kč. 

➤	 Kolaudace místní komunikace  
 „Malá Strana“ za účasti MUDr.  
 Jitky Chalánkové, náměstkyně  
 hejtmana Olomouckého kraje.  
 Stavba byla realizována částkou 
  1 320 000,- Kč. Na opravu byla 
  získána dotace z Programu obnovy 
 vesnice ve výši 500 000,- Kč z roz- 
 počtu Olomouckého kraje. 

➤	 Kolaudace stavby „Úpravy do- 
 pravní infrastruktury směřující ke 
 zvýšení bezpečnosti dopravy v Du- 
 bicku – I. etapa“ za účasti ing.  
 Drahomíra Babniče, ředitele SSOK, 
  a zástupce dodavatele stavby Ja- 
 roslava Rosypala JR stavby CZ, s.r.o., 
 v hodnotě díla 4,79 mil. Kč, která 
 byla financována ze 2/3 z rozpočtu  
 Olomouckého kraje. Hlavním in- 
 vestorem akce byla Správa silnic 
  Olomouckého kraje.



prOJekT ČTeme napříČ sTaleTímI 
v záklaDní škOle DubIckO

Naše	škola	v	letošním	školním	roce	klade	důraz	na	roz-	
voj	 čtenářství.	 Čtenářskou	 gramotnost	 chceme	 rozvíjet	
prostřednictvím	projektu,	který	integruje	několik	vyučo-
vacích	předmětů,	zejména	český	jazyk,	dějepis,	výtvarnou	
a	 hudební	 výchovu.	 Finanční	 prostředky	 jsme	 získali	
z	Ministerstva	školství,	mládeže	a	tělovýchovy,	kde	se	do	

výběrového	řízení	přihlásilo	502	základních	škol	z	České	republiky,	z	toho	58	škol	
získalo	fi	nanční	podporu,	mezi	vybranými	školami	je	 i	Základní	škola	Dubicko.	
Finanční	prostředky	jsou	určeny	především	na	nákup	knih	do	školní	knihovny,	dále	
na	pomůcky	do	výtvarné	výchovy	a	na	přípravu	divadelních	kostýmů.
	 Každá	 třída	 si	 vybrala	 knihu	 pro	 společné	 čtení,	 ke	 knihám	 žáci	 průběžně	
vypracují	úkoly	týkající	se	porozumění	přečtenému	textu,	výtvarně	ztvární	přečtené	
příběhy	a	na	závěr	si	připraví	dramatizaci	literární	předlohy.	Na	druhém	stupni	se	
zaměříme	na	literaturu	různého	historického	období,	např.	na	antickou	literaturu,	
na	legendy	a	písně	ve	středověké	literatuře,	na	texty	národního	obrození.	Pozornost	
budeme	věnovat	 i	 světovému	románu	20.	 století.	Součástí	projektu	se	 stala	 také	
exkurze	5.	a	9.	ročníku	do	Památníku	národního	písemnictví	v	Praze	a	„Podzimní	
čtení“,	které	bylo	zorganizováno	30.	října	2008.
	 Projekt	by	měl	u	žáků	rozvíjet	čtení	s	porozuměním	a	motivovat	je	samostatné	
domácí	četbě,	protože	bránou	k	vědění	je	právě	čtení.	

																				 	 	 	 		 									PhDr.	Ivana	Křížková

pODzImní ČTení ve škOle

Okna naší školní družiny zůstala 30. října neobvykle dlouho rozsvícená. Důvodem 
byla aktivita v dnešní uspěchané době už ne tak obvyklá – hlasité čtení pohádek. 
Nad knížkou Zdeňka Svěráka Radovanovy radovánky se tu sešlo od 15 do 21 
hodin postupně padesát šest dětí z 1. – 9. ročníku a pět vyučujících. Starší si 
připomněli příjemné chvilky, kdy mohli jen tak lelkovat a naslouchat čtenému 
příběhu, mladší si možná poprvé vyzkoušeli, jaké je to být v roli „čteče“ pohádek. 
I přestože to hlavní bylo čtení, děti (a nejen ony) si zahrály i na ilustrátory knihy, 
spisovatele – to když se pokusily vytvořit další Radovanovy příběhy, mohly si 
vybarvit omalovánky a složit puzzle – vše s tematikou knihy. K pohodovému času 
nad knížkou patřilo i popíjení čaje a pojídání pečiva, jež poskytli laskaví sponzoři 
– ještě jednou děkujeme. Jako připomínku příjemných chvil nad knížkou si všichni 
účastníci odnesli malý pamětní list a hřejivý pocit, že čtení nemusí být nuda a ani 
v dnešní době televize a počítačů nepatří do starého železa.
       Mgr. Jana Trnková



mezInárODní spOlupráce škOl − cOmenIus

Projekt	mezinárodní	spolupráce	škol	Comenius	vstoupil	v	tomto	školním	roce	
do	 svého	 třetího,	 posledního	 ročníku.	 Naše	 škola	 i	 nadále	 spolupracuje	 se	
školami	ve	 španělském	Agramuntu	a	 italské	Maceratě.	Děti	budou	poznávat	
národní	 tradice	 a	 svátky	 partnerských	 zemí,	 připomenou	 si	 jejich	 pohádky,	
písničky	a	tanečky.	Velmi	oblíbenou	součástí	projektu	je	výměna	anglických	
dopisů	mezi	našimi	žáky	a	dětmi	ze	Španělska	a	Itálie.
	 I	letos	budou	probíhat	mezinárodní	schůzky	učitelů,	na	kterých	získáváme	
mnoho	 nových	 zkušeností	 a	 pedagogických	 námětů.	 První	 setkání	 se	 již	
uskutečnilo	 počátkem	 listopadu	 v	 Itálii,	 další	 plánujeme	 na	 březen	 2009	 ve	
Španělsku	a	závěrečná	schůzka	celého	projektu	se	bude	konat	v	květnu	2009	
v	naší	škole.	
	 Jsme	přesvědčeni,	že	aktivity	projektu	probudí	u	dětí	zájem	o	kulturu	a	historii	
jiných	evropských	zemí	a	budou	žáky	motivovat	k	hlubšímu	sebevzdělávání	
v	cizím	jazyce	jako	prostředku	dorozumění	a	komunikace.			

		 	 	 	 	 	
	 	 	 	 	 	 	 											PhDr.	Ivana	Křížková

pojišťovací poradce  luDmIla urbáškOvá nabízí komplexní 
poradenství v oblasti pojištění a hypoték.

 Životní a úrazové pojištění      
 Pojištění majetku a odpovědnosti     
 Pojištění vozidel        
 Penzijní připojištění se státním příspěvkem    
 Cestovní pojištění       
 Pojištění pracovní neschopnosti      
 Prodej podílových listů       
 Pojištění regulačního poplatku při pobytu v nemocnici   
 Hypotéka České pojišťovny atd. 

	 LUDMILA URBÁŠKOVÁ       
 Na Pekle 310, Dubicko  
 Mobil: 603 571 512 (kdykoliv)



Děkuji všem čtenářům za celoroční návštěvnost 
místní knihovny a přeji radostné Vánoce, šťastný
nový rok 2009 a opět se těším na shledanou 
v místní knihovně...
Zvláštní poděkování patří manželům Rýznarovým 
za � nanční příspěvek na obnovu knihovního fondu, 
který věnovali knihovně.

uspávání brOuČků

 V pátek 24. 10. 2008 jsme se v hojném počtu (asi 200 rodičů a dětí) sešli 
u školy a za světel lampionů jsme se vydali na místo zvané Loučení. Zde, tak 
jako již v několika minulých letech, jsme uspali broučky známou písničkou 
z dílny pánů Svěráka a Uhlíře „Mravenčí ukolébavka“. Poté se většina 
účastníků přesunula do prostoru u hospůdky Na hřišti, kde si opekli buřty 
a děti se zahřály horkým čajem, který jim zdarma uvařil hostinský pan Miroslav 
Křížek, za což mu děkujeme.      
  Mgr. Dagmar Hajtmarová

 Žáci druhého stupně naší školy se letos čtvr-
tým rokem zúčastní zeměpisně přírodovědného 
výukového programu, který je součástí vzdělá-
vacího projektu Planeta Země 3000 a je určen žá-
kům základních a středních škol. Děti se sezna-
mují s atraktivními místy naší planety formou 
projekcí poutavých fotografi í v kombinaci s vi-
deoprojekcí, doprovodnými autentickými zvuky, 
hudbou a odborným výkladem reportéra. Letoš-

ním tématem je Brazílie – Amazonka v rytmu samby. Děkujeme touto cestou 
obci Dubicko a Unii rodičů za každoroční fi nanční zajištění této akce.
  

Mgr. Věra Sobotíková

planeTa země

Jana Hartová 
knihovnice



sdružení rybářů Obce Dubicko

 V roce 2008 „Sdružení rybářů Obce Dubicko“ uspořádalo dvakrát Dětský 
rybářský den. 
 První byl uspořádán 8. června ke Dni dětí. Tohoto klání se zúčastnilo 28 dětí. 
Na prvním místě se umístil Jan Haberland s nalovenými 134 cm, druhý Petr Kopp 
nalovil 98 cm a třetí Adam Hass 89 cm. Všichni účastníci byli odměněni pěknými 
cenami a v neposlední řadě také malým občerstvením. 
 Druhé rybářské klání dětí bylo 21. září u příležitosti zahájení nového školního 
roku. Vinou špatného počasí si tento den přišlo v rybolovu zasoutěžit pouze 14 
dětí. Počasí nám tentokrát opravdu nepřálo (byla zima a foukal studený vítr)  
a tak mladí rybáři dostávali na zahřátí teplý čaj. Pořadí na prvních místech 
tohoto dne: první se umístil Michal Václavský s nalovenými 81 cm, druhý byl 
Jakub Facek se 78 cm a třetí místo obsadila Eliška Salajková s nalovenými  
42 cm. Nejen tito vítězové, ale i ostatní mladí rybáři byli odměněni cenami.

   Jiří Balcárek ml., SROD

včelařské muzeum Dubicko

 U příležitosti „Dne Mikroregionu Zábřežsko“ 31. května 2008 se poprvé 
prezentovalo vznikající Včelařské muzeum Dubicko. 
 Díky spolupráci s obcí a ZŠ byly v budově školy vystaveny exponáty  
z historie včelařství. Zároveň probíhala ochutnávka různých druhů medů, 
medoviny a perníků. Bylo možno zhlédnout naučné a pohádkové filmy  
s včelařskou tématikou. Výstavu doplnily exponáty zapůjčené z Vlastivědného 
muzea v Šumperku a výrobky Chráněné charitativní dílny Palonín. 
 Potěšila nás návštěva včelařů z okolních spolků, člena okresního výboru 
ČSV p. Kunsfelda z Moravičan. Rádi jsme uvítali starostu obce, pana Josefa 
Sobotíka se zástupci Mikroregionu Zábřežsko. Mile nás překvapil zájem široké 
veřejnosti, takže návštěvnost hodnotíme jako nečekaně vysokou, a doufáme, že 
se nám podařilo splnit alespoň částečně svůj cíl - vzbudit zájem všech generací 
o život včel a práci včelařů v dobách minulých i současných.
 Závěrem děkujeme paní Lence Kondlerové za vysoce odborné provedení 
aranžmá výstavy, dále všem výše jmenovaným a v neposlední řadě všem 
ochotným dárcům, bez kterých by naše expozice nemohla vzniknout. Zvláštní 
dík patří ÚVČSV Praha, který od začátku podporuje vznik Včelařského muzea 
a přispěl svým dílem.
  Ještě jednou všem děkuji.
 Za Včelařské muzeum Dubicko František Vlček.



tříDímE oDPADY V RÁmCI RECYklohRANí

Naše škola se zapojila do školního re-
cyklačního programu Recyklohraní. 
Program pořádají neziskové společ-
nosti ASEKOL, ECOBAT a EKO-KOM, 
které zajišťují sběr a recyklaci vyslouži-
lých elektrozařízení, baterií a obalů.

Cílem projektu je zvýšit povědomí o třídění odpadů u mladé generace 
a také zajistit recyklaci drobných vysloužilých elekrozařízení a baterií 
v co nejvyšší míře.

V rámci projektu Recyklohraní škola umožňuje žákům odevzdávat 
vysloužilé baterie a elektrozařízení do speciálních sběrných nádob 
poskytnutých společnostmi ASEKOL a ECOBAT, které jsou umístěny  
v prostorách školy.

Za nasbírané vysloužilé baterie, drobná elek-
tozařízení a splněné úkoly týkající se recykla-
ce a třídění odpadů získá naše škola body, za 
něž žákům budeme moci pořídit různé učeb-
ní pomůcky, hry i vybavení pro volný čas.

Podpořte prosím náš recyklační program. 
Máte-li doma vybité baterie či vysloužilé 

drobné elektrospotře-
biče, věnujte je svým 
dětem. Zajistíte tak je-
jich recyklaci a svým 
dětem pomůžete zís-
kat body na nákup odměn.



co sbíráme?
baTerIe

Ano - všechny typy baterií používaných v domácnosti (ze svítilen, hra- 
 ček, elektroniky, dálkových ovladačů, hodin, budíků, zvonků, mp3 

 přehrávačů, mobilních telefonů a pod.)

 velikost: knoflíkové články, mikrotužkové a tužkové baterie, malé  
 a velké monočlánky, ploché baterie i 9V hranaté baterie a dobí- 
 jecí baterie lehčí než 1 kg 

 baterie se musí svými rozměry vejít do otvoru ve sběrném boxu 
  9x5 cm

nE -  rezavé, rozbité nebo tekoucí/lepkavé baterie 

 autobaterie a jiné baterie s tekutým elektrolytem

 baterie nebo akumulátory z průmyslových podniků, kde např.  
 pracují rodiče žáků/studentů

 plně nabité baterie

 baterie těžší než 1 kg

eleTrOzařízení

Ano - veškerá drobná elektrozařízení, která projdou vhazovacím otvorem 
 např:
  rádia, mp3 přehrávače, diskmany, walkmany, kalkulačky, telefony 
 drobné počítačové vybavení, elektrické hračky a hudební nástroje  
 a další.

nE - elektrozařízení, která se svým rozměrem nevejdou do sběrné 
  nádoby

 televizory a počítačové monitory

 zářivky a úsporné zářivky

 baterie a akumulátory

Katalog odměn a další informace o projektu jsou Vám k dispozici na 
www.recyklohrani.cz        
            Jaroslava Frýdová



 Do naší obce jsme přivítali tyto občánky:
 Sára Linhartová  Dubicko, Rybník 150
	 Jan	Vlček  Dubicko, U Hájovny 11
	 Eliška	Janíčková  Dubicko, Smíchov 115
	 Alena	Janíčková  Dubicko, Smíchov 115

 manželství uzavřeli tito občané naší obce:
	 Jan	Fričer	 	 Hana	Ticháčková

 z našich řad odešli:
	 Vladimír	Válek	 	 Dubicko,	Malá	Strana	1

v měsíci říjen – prosinec 2008 oslavili a oslaví svá
životní výročí 70 roků a více tito občané:

Pulkrt	Břetislav	 Dubicko	121	 Hampl	Ladislav	 Dubicko	85
Hamplová	Marie	 Dubicko	137	 Neoralová	Ludmila	 Dubicko	182
Hlaváčková	Jarmila	 Dubicko	253	 Plháková	Naděžda	 Dubicko	97
Dvořáková	Bohumila	 Dubicko	29	 Šír	Rudolf	 Dubicko	187
Neoralová	Anežka	 Dubicko	60	 Herzig	Ferdinand	 Dubicko	90
Šafářová	Jiřina	 Dubicko	13	 Hamplová	Věra	 Dubicko	78
Krečmerová	Jarmila	 Dubicko	114	 Braný	Ladislav	 Dubicko	96	
Vašíček	Zdeněk	 Dubicko	225	 Pavlíková	Květoslava	 Dubicko	87
Krečmer	Jaroslav	 Dubicko	114	 Dittrichová	Františka	 Dubicko	53
Plhák	Josef	 Dubicko	97	 Suchý	Jan	 Dubicko	177
Hrochová	Helena	 Dubicko	11	 Sojáková	Jarmila	 Dubicko	141

Do dalších let přejeme všem jubilantům
hodně zdraví a osobní spokojenosti.
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— Společenská kronika —

Omlouváme se tímto paní Jarmile Válkové, kterou jsme v minulém vydání Dubického 
zpravodaje uvedli mezi jubilanty jako Věru Válkovou.

     Za obec Dubicko: Radka Linhartová
     Za redakci: Martin Verner




